
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senator Ma³gorzatê Adamczak

na 59. posiedzeniu Senatu
w dniu 8 lipca 2010 r.

Oœwiadczenie skierowane do ministra infrastruktury Cezarego Grabarczyka

Szanowny Panie Ministrze!
W zwi¹zku z wieloma sygna³ami od motocyklistów zwracam siê do Pana z uprzejm¹ proœb¹ o zwróce-

nie uwagi na wa¿ny problem dotycz¹cy tej grupy. Motocykliœci w piœmie do mnie podnosz¹, ¿e od prawie
roku walcz¹ o obni¿enie op³at za przejazdy autostradami. Jest to bardzo du¿a grupa osób, a wœród nich
uczniowie, studenci, pracownicy firm i ich w³aœciciele, przedstawiciele wolnych zawodów, mê¿owie, ¿o-
ny i rodzice. Motocykliœci domagaj¹ siê obni¿ki op³at dla motocykli na autostradach A1, A2 i A4, moty-
wuj¹c to tym, ¿e motocykl to jednoœlad, który w porównaniu z samochodem zmniejsza iloœæ korków
ulicznych, spala mniej paliwa, a co za tym idzie mniej zanieczyszcza œrodowisko itp. Motocykliœci postu-
luj¹, aby wprowadzane na kolejnych autostradach op³aty za przejazd motocyklem by³y ni¿sze ni¿ za
przejazd samochodem chocia¿by z tych wzglêdów.

Trzeba podkreœliæ, ¿e postulowane zmiany przynios¹ m.in. nastêpuj¹ce pozytywne skutki:
– odci¹¿enie dróg innych ni¿ autostrady, gdy¿ motocykliœci bêd¹ chêtniej korzystaæ z autostrad,
– mniejsz¹ liczbê wypadków dziêki bezkolizyjnym skrzy¿owaniom na autostradach; takie skrzy¿owa-

nia s¹ gwarancj¹ bezpieczeñstwa dla motocyklistów zagro¿onych wypadkami spowodowanymi przez
kierowców samochodów,

– mniejsze zu¿ycie nawierzchni poprzez ma³e obci¹¿enia jednostkowe kó³ na nawierzchniê.
Maj¹c na uwadze przywo³ane kwestie, proszê o odpowiedŸ, czy Ministerstwo Infrastruktury dostrze-

ga przedstawiony problem, a jeœli tak, to jak zamierza go rozwi¹zaæ.

Z wyrazami szacunku
Ma³gorzata Adamczak




